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    جواد محرمي
ظاهراً ع�ده اي از وف�اق و همدل�ي آن هم 
در چل�ه انقاب اس�امي زياد خوشش�ان 
نمي آيد و نان ش�ان در دوقطبي سازي هاي 
كاذب و انح�راف افكار عمومي از مس�ائل 
اصل�ي جامع�ه تعري�ف ش�ده اس�ت و در 
انجام مأموريت خود هم از هيچ كوشش�ي 
فروگذار نيس�تند اما اي كاش دست كم در 
جش�نواره فجر انقاب و موسم 40سالگي 
ب�ه خ�ود ق�دري اس�تراحت مي دادن�د. 
مثل همیش��ه اگ��ر بخواهی��م خوش بینانه به 
ماجراهاي ش��ب افتتاحیه جشنواره فیلم فجر 
نگاه كنیم بايد اسمش را بدسلیقگي بگذاريم 
اما از كن��ار اين هم��ه بدس��لیقگي آن هم در 
بزرگ ترين رويداد فرهنگي انقلاب مصادف با 
چهلمین سالگرد نمي توان به راحتي گذشت. 

   روي خط حاشيه سازي براي سينما 
و انقاب 

افتتاحیه جش��نواره فیلم فجر كه مصادف 
با چهلمین سالگرد انقلاب اسلامي برگزار 
شد بار ديگر و به خوبي مظلومیت و در عین 
حال اقتدار و سعه صدر انقلاب اسلامي را به 

نمايش گذاشت. 
اينجاست كه بايد گفت اگر دلتان براي انقلاب 
و ملت ايران نمي سوزد دست كم براي سینما، 

فرهنگ و هنر كشور دل بسوزانید. 
ظاهراً بخشي از اتاق فكر دولت به جاي اقدام 
و عمل جهادي براي حل مشكلات معیشتي 
مردم همچنان دوقطبي س��ازي آن  هم در 
بستر مسائل هنري و فرهنگي را اصلي ترين 

راهكار براي اداره كشور مي داند.
اينكه جش��نواره فج��ر انقلاب بس��تر اين 
حاشیه سازي شود نه فقط ظلم به سینماي 
ايران بلكه س��تم به مردم و انقلاب اس��ت. 
مسئولان برگزاري جشنواره فیلم فجر بايد 
پاسخگوي اتفاقات شب افتتاحیه اين رويداد 
بزرگ هنري باشند؛ اتفاقاتي كه به طور قطع 
با يك مديريت مسئولانه مي توانست از بروز 

آن جلوگیري كند. 
   مسئولان جشنواره فجر 

بايد پاسخگو باشند
مسئولان جشنواره بايد پاسخگوي انتخاب هاي 

اشتباه خود باشند. 
حاش��یه هاي ش��ب افتتاحیه مي توانست با 
كمي دقت و دلس��وزي اتفاق نیفتد. انتخاب 
فاطم��ه معتمد آريا ب��راي تجلی��ل از او در 
40سالگي انقلاب نوعي دهن كجي به انقلاب 

محسوب مي شود. 
مس��ئولان محت��رم برگ��زاري دس��ت كم 
مي توانس��تند اين بازيگر همیشه حاشیه ساز 
س��ینماي ايران را توجیه كنند كه روي سن 
علیه انقلاب حرافي نكند و شأن جشنواره فجر 

انقلاب را نگه دارد. 
آيا مسئولان برگزاري جش��نواره فجر آنقدر 
هوش و درايت ندارن��د تا از می��ان اين همه 
چهره سینمايي و پیشكسوت كسي را انتخاب 
كنند كه دس��ت كم به انق��لاب حمله نكند؟ 
»با اينكه در 40س��ال گذش��ته هم��واره مرا 
مح��دود س��اخته اند، اما اي��ن محدوديت ها 
موجب پیشرفت من شده است و همكارانم و 
نه مسندنشینان، همیشه حامي من بوده اند.« 
كیس��ت كه نداند اي��ن انقلاب اس��لامي بود 
كه زمینه رش��د و پیش��رفت و حضور بالنده 
زن��ان در عرصه هاي مختلف به ويژه س��ینما 

را فراهم كرد؟ 
ظاهراً مسئولان برگزاري جشنواره احساس 
كردند صرفاً ب��ا وجود فاطم��ه معتمد آريا 
جنس شان براي حاشیه سازي و دهن كجي 
به انق��لاب اس��لامي جور نیس��ت كه رضا 
كیانیان را نیز بالاي س��ن بردند؛ بازيگري 
كه با وج��ود كم فروغ ب��ودن كمي و كیفي 
شديد مقابل دوربین طي سال هاي اخیر باز 
هم روی سن افتتاحیه مي رود. جالب است 
كه بارها در سنوات گذشته و در بسیاري از 
رويدادهاي مختلف فرهنگي و هنري از او 

تقدير و تجلیل ش��ده و گويي در سینماي 
ايران قحط الرجال و قحط النس��اء است كه 
همواره بايد نظاره گر چند چهره خاص روي 

سن مراسمات مختلف باشیم. 
هر مسئول عاقلي اين را مي فهمد كه رضا 
كیانیان��ي كه اخی��راً حتي ش��أن مجلس 
ترحیم سیدضیاءالدين دري را نگه نداشت 
و تريبون مراس��م ختم را به اب��زاري براي 
عقده گش��ايي علیه انقلاب اسلامي تبديل 
ك��رد نبايد بالاي س��ن مراس��م افتتاحیه 
بزرگ ترين رويداد هنري كشور آن هم در 

چله انقلاب اسلامي برد. 
   جفا به سينماي ملي 

و انقاب اسامي 
اما حاشیه سازي براي جش��نواره فجر و در 
مراس��م افتتاحیه به همین جا ختم نش��د. 
در اين مراسم يك نمايش روي صحنه اجرا 
شد كه زنی خواننده در آن تك خواني كرد! 
كارگردان نمايش هم »محمد رحمانیان« 
بود؛ كس��ي كه س��ال ها پی��ش در نمايش 
»روز حسین« به مناسبت پیروزي انقلاب 
اس��لامي ايران عاش��ورا و امام حسین)ع( 
را به س��خره گرفته بود. در بخش��ي ديگر 
گروهي از زنان لباس هاي مختلفي تنشان 
بود كه مثلًا تمام اقش��ار ملت را نمايندگي 
كنند و يكي از افراد روي سن مثلًا نماينده 
»تراجنس��یتي« هاي اي��ران بوده اس��ت! 
جل الخالق!يعني به زع��م برگزاركنندگان 
مراسم به تازگي بیماري هاي خاص هم يك 

قومیت محسوب مي شوند؟ 
در بخش��ي ديگر يك خواننده زن پش��ت 
تريبون تك خواني مي كند و طبیعتاً چون 
میكروف��ون فقط مقابل اوس��ت همخواني 
میان او و ديگر سرايندگان ايجاد نمي شود. 
باي��د بپذيريم كه هم��ه اينه��ا اتفاقي رقم 

خورده است؟! 
همه اين اتفاقات جلوي چشم وزير محترم 
فرهنگ و ارشاد اس��لامي و نیز سرپرست 
س��ازمان س��ینمايي جناب آقاي انتظامي 
رقم مي خورد. اين همه كم لطفي به انقلاب 
اس��لامي آن ه��م در افتتاحیه جش��نواره 
فجر و موس��م 40س��الگي انقلاب نشان از 
چه چیزي دارد؟ كار به جايي رس��یده كه 
بديهي تري��ن انتظ��ار از دس��ت اندركاران 
جشنواره فجر اين شده كه كسي از تريبون 
نظام به انقلاب دهن كجي نكند. بايد گفت 
حاشیه سازان مثل همیش��ه تا حدودي به 
اهداف حداقلي شان رس��یدند و توانستند 
تمركز بخش��ي از جامعه را دست كم براي 
مدتي كوتاه به انحراف بكش��انند اما قاعدتاً 
اي��ن ش��كل اداره جامعه همیش��ه جواب 
نمي دهد و موعد پاس��خگويي به س��ؤالات 
مهم تر مردم درباره اقتصاد و معیشت نیز فرا 
خواهد رسید. جفا به سینماي ملي ايران و 
انقلاب اسلامي ايران جفا به ايران است. اين 
واقعیت همه اتفاقات رقم خورده در ش��ب 

اول جشنواره فیلم فجر است.

 مسئولان جشنواره فيلم فجر 
در افتتاحيه اين مراسم دست به حاشيه سازي زدند

 جشنواره غریبه با انقلاب 
به نام فیلم فجر!

  محمدصادق عابديني
در تازه تري�ن واكن�ش ب�ه ورود پول ه�اي مش�كوك ب�ه 
س�ينما و مب�ارزه ب�ا پولش�ويي در س�ينما، وزي�ر ارش�اد 
ب�ر ل�زوم ش�فافيت مال�ي س�ازمان س�ينمايي تأكي�د كرد. 
پرداختن به مس��ئله ورود پول هايي با منبع نامش��خص به چرخه 
تولید سینما، به خصوص بعد از آنكه برخي از سرمايه گذاران شبكه 
نمايش خانگي و س��ینما درگیر پرونده هاي حقوقي فس��اد مالي 
شدند، به دغدغه اي جدي در سینما تبديل شده است. اين موضوع 
حتي بخش مهمي از نشست دبیر جشنواره فیلم فجر با رسانه ها را 
به خود اختصاص داد و ابراهیم داروغه زاده از قوه قضائیه خواس��ت 
اگر اطلاعاتي درباره پولشويي در سینما دارد به سازمان سینمايي 
اطلاع دهد. اكنون مبارزه با پولشويي در عرصه سینما به سطحي 
بالاتر از سازمان سینمايي رفته و شخص وزير ارشاد نیز به آن ورود 
پیدا كرده است. سیدعباس صالحي وزير ارشاد در حاشیه برگزاري 
مراس��م افتتاحیه جش��نواره فیلم فجر گفت وگويي با »تسنیم« 
داش��ته و مي گويد: »هر چقدر در حوزه نظام سینمايي خودمان با 
شفافیت بیشتري حركت كنیم، اعتمادس��ازي به حوزه سینما را 
مي توانیم افزايش دهیم. يك بخش��ي از اين پولشويي، به متولیان 
حوزه سینما برمي گردد، به  همین  خاطر مسئله شفافیت را به  طور 
جدي در سازمان سینمايي آغاز كرديم تا جلوي تشديد اين اتفاق 

ناراحت كننده كه بدنه مقدس هنر را لكه دار كرده، گرفته شود.«
وزير ارشاد مي افزايد: »خواستیم از سازمان سینمايي اين شفافیت 
مالي آغاز ش��ود كه به ما نگويند رطب خورده نمي تواند منع رطب 
كند! اين حركت از سال گذشته ش��روع شده و چند صباحي است 

گسترش بیش��تري پیدا كرده اس��ت تا سازمان س��ینمايي بهتر 
بتواند از جوانان اين عرصه و اس��تعدادهاي ناب حمايت و مس��یر 
حمايت هاي خودش را درست تعريف كند. ضرورت دارد جشنواره ها 
را معنادار كند و نظام شفاف مالي را درون خودش به عنوان سازمان 

حمايت كننده و متولي اصلي سینما سامان بخشد.«
وزير ارشاد در ادامه با اشاره به اينكه با پنهان كاري، سازمان سینمايي 
به تعالي نمي رس��د، تأكید مي كند: »بي ترديد اگر بتوانیم در يك 
فضاي شفاف در نظام مالي سینمايي حركت بكنیم اين اتفاق براي 
صنعت سینما خوش��ايند خواهد بود. اين گونه نیست كه اگر ما با 
پنهان كاري در اين عرصه گام برداريم، صنعت سینما حركت رو به 
رشد خودش را داشته باشد! ممكن است در كوتاه مدت رونق هاي 
مقطعي پیدا كند اما اين رونق دائمي نخواهد بود. صنعت سینماي 
پايدار حتماً با يك نظام شفاف مالي پايدار مي تواند اتفاق بیفتد، در 
همین مسیر طبعاً صنف سینما بیش از هر مجموعه اي مي تواند اين 

قسمت را جدي تر دنبال كند.«
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كسی از ش�ما نگويد كه خداوندا 
پناه می برم به ت�و از آزمايش، زيرا 
هيچ ك�س نيس�ت مگ�ر آنكه به 
نحوى به آزمايش گرفتار است ولی 
از او بخواه�د ك�ه از آزمايش هاى 

گمراه كننده اش پناه دهد.

 بازارگرمي غيراخاقي ساداتيان 
براي فيلمش

    مصطفي شاه كرمي
انتظار از جمال ساداتيان اين اس�ت كه به جاي طرح موضوعات 
باوجه و ش�ايد توهمي، تاكتيك و طراحي ديگ�ري براي جلب 
نظ�ر مخاطبان به نف�ع فيلم »متري ش�يش و نيم« اتخ�اذ كند. 
سیدجمال ساداتیان تهیه كننده »متري شیش و نیم« در برنامه زنده 
سوداي س��یمرغ راديو گفت وگو در خصوص مشكلات به وجودآمده 
براي فیلمش گفت: »برخي نهادها و سازمان ها با محتواي فیلم مشكل 
دارند و مدعي ش��ده اند و ما در حال تلاش و رايزني براي حل مشكل 
نمايش فیلم هستیم و امیدوار هستم مشكل فیلم حل شود. شايد با 
حذف چند صحنه مشكل حل شود و شايد هم از رقابت در جشنواره باز 
بمانیم اما من امیدوارم بدون ممیزي بتوانیم فیلم را براي علاقه مندان 

پرشماري كه در انتظار تماشاي فیلم هستند آماده كنیم.«
پیش از هر گونه داوري و قضاوت پیرامون مدعاي س��اداتیان و اينكه 
اساساً فیلم »متري شیش و نیم« از نظر محتوايي داراي اشكال است يا 
نه؟ بايد آقاي ساداتیان بگويند چرا در اين بازه زماني كه عمر برترين 

تكنولوژي هاي دنیا به كمتر از 45دقیقه رس��یده گمان كرده با ايجاد 
پروپاگانداي تصنعي آن هم با اتكا به »مشكل برخي سازمان ها و نهادها« 
با محتواي فیلم، قادر به فريب افكار عمومي و بالا بردن عطش مخاطبان 
براي ديدن اين فیلم گردد؟!  توهم توطئه آفريني آقاي س��اداتیان در 
استخدام اصطلاحاتي مثل »برخي نهادها و سازمان ها«، احتمالاً براي 
فريب افكار عمومي و كانالیزه كردن اذهان مخاطبان به سمت نهادهاي 
ارزشي اس��ت كه البته اين اقدام تاكتیكي كهنه و پوسیده است. چه 
اينكه شايد قبلًا و در ادوار گذشته اين تاكتیك سوخته براي فضا سازي 
مصنوعي جهت منتقد و اپوزيسیون نشان دادن يك اثر از سوي صاحبان 
آنها توانست تعداد اندكي از مخاطبان را به اشتباه بیندازد اما واقعیت اين 
است كه مردم آبديده در روزگار موج آفريني هاي فیك اما بسیار پیچیده 
تلگرامي، اينستاگرامي و... قطعاً در زمین آقاي ساداتیان بازي نخواهند 

كرد و گول بازي تبلیغاتي وي را نخواهند خورد. 
 فیلم »متري شیش و نیم« با سرمايه گذاري نیروي انتظامي ساخته 
شده است و ساداتیان به جاي اشاره مستقیم به نیروي انتظامي تلاش 
كرده اين موقعیت را شايد با انگاره »تجاهل العارف« به نفع خودش 
و فیلم مذكور مصادره به مطلوب نمايد. هر چند در اين رابطه هنوز از 

سوي نیروي انتظامي هیچ خبر يا واكنشي اعلام نشده است. 
انتظار از ساداتیان اين است كه به جاي طرح موضوعات بلاوجه و شايد 
توهمي، تاكتیك و طراحي ديگري براي جلب نظر مخاطبان به نفع 
فیلم »متري شیش و نیم« اتخاذ كند، همچنین بايد كسي مثل او كه 
احتمالاً سابقه متنعم و منتفع شدن از عس��لِ بیت المالِ مسلمین و 
دستگاه ها و نهادهاي مختلف را در كارنامه دارد، متخلق به رفتار حسنه 

»نمك شناسي« باشد.

آيت الله مكارم شيرازي اظهار كرد: مي ترسم به جايي برسيم 
كه فقط فرهنگ غربي ترويج شود و در اين صورت قيد و 
بندهاي ديني را بردارند و آزادي هاي نادرست ايجاد شود. 
آيت الله مكارم شیرازي روز گذشته در درس خارج فقه و اصول 
خود در مسجد اعظم با اشاره به روايتي از پیامبر)ص( گفت: 
ايشان فرمودند كه دينت را خالص كن در اين صورت كم بودن 
عمل هم قبول است، اين نشان مي دهد كیفیت عمل و خلوص 
آن مهم است، يعني گاهي انسان كار كوچكي مي كند اما چون 
خالصانه است مقبول درگاه حضرت احديت مي شود. وي افزود: 
در تاريخ فراوان سراغ داريم كساني كه كارهاي كوچكي كردند 
ولي چون خلوص داشتند منشأ تحول زيادي براي جامعه شده 
است، البته خلوص نیت هم كار آساني نیست زيرا ريا مرموزانه 
و طوري كه انسان نفهمد وارد اعمال انسان مي شود. اين مرجع 
تقلید با بیان اينكه انسان بايد خود را مقید به عمل زياد كند، 
افزود: عمل خالص كم بهتر از زياد توأم با رياس��ت، اگر عمل 

خالصانه باشد خدا به فكر و انديشه انسان بركت مي دهد. 
وي افزود: برخي كارها مانند س��یر و سلوك براي رسیدن به 
مقامات، درجات، عرفان و طي الارض و پیش بیني مس��ائل 
آينده و… از روي خودخواهي است و نشانه اخلاص نیست. 

آيت الله مكارم شیرازي با بیان اينكه مسائل فرهنگي در كشور 
مظلوم است، اظهار كرد: وقتي فرهنگ ديني زنده باشد مسائل 
اقتصادي هم بهتر خواهد شد، بارها افراد به ما نامه مي نويسند 
كه ما از پشت كنتور آب و برق گرفته ايم و مي خواهیم جبران 
كنیم، بنابراين اگر حلال و حرام رعايت شود و بي بند و باري 
نباشد و فرهنگ ديني حاكم شود، فرد حاضر است قصور خود 
را جبران كند و بسیاري از مشكلات دادسراها و دادگستري ها 

هم حل خواهد شد. 
اين مرجع تقلید بیان كرد: بیشتر مش��كلات قضايي از روي 
بي تقوايي و كم رنگ شدن فرهنگ مذهبي و ديني است، كار 
مظلومیت فرهنگ به جايي رس��یده كه مردم كتاب مذهبي 
نمي توانند بخرند، كاغذ 4/5برابر و حت��ي مفاتیح و قرآن به 

ترتیب 100هزار و 50هزار تومان شده است. 
اين مفسر قرآن اظهار كرد: وقتي به فرهنگ اهمیت داده نشود 
و براي برخي مسائل، ارزهاي كم قیمت و براي برخي مسائل، 
ارز گران قیم��ت تعلق مي گیرد، ضرب��ه آن را هم مي خوريم، 
زيرا دزدي، اختلاس، ارتش��ا و… همه ناشي از نبود فرهنگ 

ديني است. 
   جهاد علمي و ديني بهترين جهاد هاست

آيت الله مكارم شیرازي همچنین در ديدار جمعي از طلابي كه 
از سوي ايشان در ايام فاطمیه به مناطق محروم اعزام مي شوند 

با اش��اره به آيه اي از س��وره اعراف اظهار كرد: طبق اين آيه 
مؤمنان داراي چند صفت هستند: اول اينكه وقتي نام خدا برده 
مي شود ترسان مي شوند، چراكه در برابر خدا مسؤلیت دارند. 
دوم اينكه هر وقت قرآن خوانده مي شود بر ايمان آنها افزوده 

مي شود و سوم اينكه فقط به خدا توكل مي كنند. 
وي افزود: يكي ديگر از ويژگي هاي مؤمن اين است كه اقامه 
نماز مي كند چراكه بین مصلین و اقامه كنندگان نماز فرق 
است، از اين رو مؤمنان واقعي تلاش مي كنند همه اهل نماز 
باش��ند. اين مرجع تقلید در بخش ديگري از سخنان خود 
با اش��اره به ارزش و اهمیت جايگاه تبلیغ دين در اس��لام، 
اظهار كرد: بدون ش��ك از اينكه به مناطق محروم مي رويد 
و به تبلیغ دين مي پردازيد و خلق خدا را هدايت مي كنید، 
اجرتان نزد خدا محفوظ است. وي اضافه كرد: امروز برخي 
روستاها در كش��ور وجود دارد كه 25سال است روحاني و 
مبلغي به آنجا نرفته اس��ت! در اين زمینه حوزه هاي علمیه 

مسئول هستند. 
آيت الله مكارم شیرازي در ادامه خطاب به مبلغان با تأكید بر 
اينكه مبلغ دين بايد به نیت جهاد في سبیل الله حركت و مردم 
را هدايت كند، گفت: افضل جهاد همین جهاد تبلیغي است و 
جهاد علمي و ديني از بهترين جهادهاست. بسیاري از مردم 
آماده پذيرش��ند و مبلغین هم آگاهي دارند و اين توفیقي از 

جانب خداوند است كه نصیب شما شده است. 
وي اظهار كرد: همین اقداماتي ك��ه در عرصه تبلیغ صورت 
گرفته به خص��وص در مناطق محروم جواب دندان ش��كني 
است به كس��اني كه مي گويند حوزه ها و مراجع چه اقدامي 

انجام مي دهند؟! 
آيت الله مكارم شیرازي تأكید كرد: مس��ؤلیت ما روز قیامت 
بسیار سنگین اس��ت و بايد از علمي كه در حوزه هاي علمیه 
به دست آورده ايم انفاق كرده و بعد از تكمیل شدن خودمان، 

مردم را از حیرت و سرگرداني نجات بدهیم. 

وزير ارشاد وارد گود مبارزه با پولشويي در سينما شد

صالحي: از سازمان سينمايي خواستم شفافيت مالي را آغاز كند

برگ��زاري  مس��ئولان  آي��ا 
جشنواره فجر آنقدر هوش و 
درايت ندارند تا از ميان اين همه 
چهره سينمايي و پيشكسوت 
كس��ي را انتخ��اب كنن��د ك��ه 
دست كم به انقلاب حمله نكند؟

 ناگفته هاي شهيد حججي
به تيراژ 20هزار رسيد 

ك�ه  كت�اب »س�ربلند«  و هش�تم  هفت�م  چاپ ه�اى 
محس�ن  ح�رم  مداف�ع  ش�هيد  زندگ�ي  از  روايت�ي 
حجج�ي اس�ت ب�ه زودي ب�ا طراح�ي جديد جلد توس�ط 
انتش�ارات ش�هيد كاظم�ي روان�ه ب�ازار نش�ر مي ش�ود. 
»س��ربلند« كه مخاطب را با ابعاد مختلف شخصیتي شهید آشنا 
مي كند از همان آغاز با استقبال كم نظیر عموم مردم رو به رو شد و 
در كمتر از پنج ماه در انتظار چاپ های هفتم و هشتم به سر مي برد. 
اين كتاب حاوي اسناد، تصاوير و دلنوشته هاي شهید مدافع حرم 
محسن حججي است كه به قلم محمدعلي جعفري نوشته شده است 
و از زاويه ديد خانواده، دوس��تان و همرزمان شهید روايت مي شود 
و انتشارات ش��هید كاظمي در نظر دارد »سربلند« را در چاپ های 

هفتم و هشتم با تیراژ 20 هزار جلد به مخاطبان ارائه كند. 
...........................................................................................................
 سر سربازهاى هخامنشي دوم و سوم هم

به ايران مي آيد
سر سرباز هاي هخامنشي در راه ايران

رئيس سازمان ميراث فرهنگي گفت: دو نمونه مشابه ديگر 
از س�ر س�ربازهاى هخامنش�ي در حال رديابي است و قرار 
شده مراحل قانوني برگشت اين نقش برجسته ها طي شود. 
علي اصغر مونس��ان رئیس س��ازمان میراث فرهنگي كشور در 
حاش��یه يك برنامه راديويي درباره پیدا شدن دو نقش برجسته 
ديگر از شمايل سر سرباز هخامنش��ي به »مهر« گفت: مراحل 
بازپس گیري و رديابي يكي از اين نقش برجسته ها در حال انجام 
است. ما متوجه شديم كه مانند نمونه سربازي كه چندي پیش 
به ايران آمد، دو نمونه ديگر هم وج��ود دارد، به همین دلیل در 
حال انجام مراحل بازپس گیري آنها هستیم و اكنون يكي از آنها 
به طور دقیق رديابي شده است. مونس��ان بیان كرد: شبیه اين 
نقش برجسته سه عدد بوده اس��ت كه يكي از آنها به ايران آمد. 
آن الواح ديگر هم تقلبي نیستند و نظیر سرباز هخامنشي اول دو 
نقش برجسته ديگر نیز از تخت جمشید دزديده شده بود. وي با 
بیان اينكه سرديس دوم و سوم سرباز هخامنشي نیز رديابي شده 
اس��ت، گفت: در حال حاضر امكان ارائه اطلاعات بیشتر در اين 

زمینه وجود ندارد تا زماني كه اين مراحل تكمیل شود. 
...........................................................................................................

 تماشاخانه  سيار كانون دهه  فجر را 
جشن مي گيرد

پ�رورش  كان�ون  »تماش�اخانه  س�يار«  امي�د  پي�ك 
فك�ري چهلمي�ن س�ال پي�روزي انق�اب ش�كوهمند 
اس�امي را ب�ا اج�راي نماي�ش، قصه گوي�ي، نقال�ي، 
نمايش�نامه خواني و اك�ران فيلم ه�اي كوتاه انيميش�ن در 
باغ م�وزه  دفاع مقدس و انقاب اس�امي جش�ن مي گيرد. 
حامد رهنما، مديركل روابط عمومي و امور بین الملل كانون با بیان 
اينكه حضور تماشاخانه  س��یار كانون در نمايشگاه دستاوردهاي 
40 ساله  انقلاب اسلامي فرصتي مناسب براي استفاده  عموم مردم 
از امكانات فرهنگي كانون است، گفت: »از روز پنج شنبه 11بهمن 
تا جمعه 19 بهمن علاقه مندان در دو سانس مي توانند به تماشاي 
اين برنامه ها بنشینند.« رهنما اضافه كرد: پیك امید كانون با اجراي 
بازي نمايشي با محور موضوعي تغذيه سالم در اين روزها میزبان 
خردسالان، كودكان، نوجوانان و خانواده ها خواهد بود، ضمن اينكه 
با توجه به قابلیت پخش فیلم قرار است در اين تماشاخانه، فیلم هاي 
كوتاه انیمیشن كانون كه موفق به كسب جوايز داخلي و خارجي 

شده اند به نمايش درآيد.«
...........................................................................................................

فراستي از شبكه4 رفت
مسعود فراستي كه در شبكه 4 س�يما برنامه »شب سينما« 
را اجرا مي ك�رد جاي خود را به سيدحس�ن حس�يني داد. 
با پايان فصل اول »شب س��ینما« از مجموعه برنامه »شب هاي 
هنر«، اجراي مس��عود فراس��تي در اين برنامه به پايان رسید و 
از شب گذش��ته گفت وگوهاي س��ینمايي با اجرا و كارشناسي 

سیدحسن حسیني روي آنتن مي رود. 
...........................................................................................................

 بازگشايي موزه رضا عباسي 
همزمان با آغاز دهه فجر 

ف�از اول بازگش�ايي و بهس�ازي م�وزه رض�ا عباس�ي 
ب�ه پاي�ان رس�يد. در اي�ن مرحل�ه ت�الار خوشنويس�ي، 
نگارگ�ري، اس�امي 1 و اس�امي 2 بازگش�ايي مي ش�ود. 
توجه به مخاطب و تكريم ارباب رجوع و ايجاد ش��رايط بهتر بازديد، 
به روزرس��اني و تجهیز سیس��تم حفاظت الكترونیك، ساماندهي و 
تعمیرات سرويس هاي بهداشتي مطابق استاندارد معلولان، نوسازي 
آسانسور، بهینه سازي امكانات ايمني و نصب فايرباكس، ايجاد اتاق 
اختصاصي براي استفاده پژوهشگران و راه اندازي بلیت الكترونیك از 
اهداف فاز اول اين پروژه بوده است. موزه رضا عباسي در برنامه هاي 
تخصصي و جديد خود در نظر دارد با برگزاري نمايشگاه هاي هفتگي 

و نشست هاي تخصصي میزبان مخاطبان و علاقه مندان باشد. 

محمد  صادقي     ديده بان

    سینما

 بيانيه بنياد روايت فتح 
در محكوميت اتفاقات افتتاحيه جشنواره فيلم فجر

اين اقدام سنخيتي با آرمان هاي انقاب نداشت 
بنياد فرهنگ�ي روايت فت�ح در واكنش ب�ه تك خوان�ي زن در افتتاحيه 
جش�نواره فيلم فج�ر با ص�دور بياني�ه اي ضم�ن محكوميت اي�ن اقدام 
س�خيف و مبتذل نوش�ت: آنچه در افتتاحي�ه رخ داد، هيچ س�نخيتي با 
آرمان هاي متعالي و والاي انقاب در عرصه فرهنگ و هنر نداشته و ندارد. 
فیلم تئاتري به كارگرداني محمد رحمانیان با حضور بازيگران مرد و زن در نقش 
ش��خصیت هاي مختلف جامعه- از روحاني گرفته تا تراجنس��ي- در افتتاحیه 
سي وهفتمین جشنواره فیلم فجر اجرا شد و در پايان زنان حاضر در اين نمايش 

در گوشه اي از صحنه ترانه اي را با تك خواني يك زن اجرا كردند. 
بنیاد فرهنگي روايت فتح در اعتراض به اين موضوع بیانیه اي صادر كرد و در بخشي 
از آن نوشت: با كمال تأس��ف و تعجب، آنچه در مراسم افتتاحیه سي وهفتمین 
جشنواره فیلم فجر رخ داد هیچ س��نخیتي با آرمان هاي متعالي و والاي انقلاب 
اسلامي در عرصه فرهنگ و هنر نداشته و ندارد و تك خواني زن كه از محرمات 
قطعي است، آن هم در حضور وزير فرهنگ و ارشاد اسلامي و ديگر رجال سیاسي 
فرهنگي، قطعاً محكوم و اقدامي سخیف و گامي در راستاي پروژه هاي ايادي و 
مزدوران جیره خوار غرب در حوزه فرهنگ و هنر است. بنیاد فرهنگي روايت فتح 
در ادامه بیانیه خود تأكید كرده است: »به نمايندگي جمعي از هنرمندان متعهد 
به آرمان هاي فرهنگي انقلاب اسلامي ايران، مراتب اعتراض شديد خود را نسبت 
به مراسم آغازين جشنواره فیلم فجر اعلام مي دارد. اين بنیاد ضمن محكومیت اين 
اقدام سخیف و مبتذل بر تبعیت محض از فرامین مقام عظماي ولايت حضرت امام 
خامنه اي خصوصاً در عرصه فرهنگ و هنر تأكید مي كند و تعالي و پیشرفت ايران 

عزيز را جز در قالب احكام نوراني دين مبین اسلام میسر نمي داند.«

آيت الله مكارم شيرازي:

مسائل فرهنگي در كشور مظلوم است


